
 مجید واشقانی، بازیگر نقش اصلی سریال 
سلطانخواه(  )متین  اژدها«  سر  »هفت 
از  با نام »سلطان« معروف شد  که مدتی 
کتر سخن  سختی ها و چالش های این کارا
 گفت. بازیگر نقش سلطان اظهار کرد: در عین 
بسیار  سلطان  نقش  می دانستم  حالی که 
سخت و حاشیه ساز است اما نتوانستم به 
این نقش نه بگویم. این بازیگر در گفت وگویی 
با »ایسنا« از حضور متفاوتش در نقش یک 
آقازاده مفسد در سریال »هفت سر اژدها« 
کاری از ابوالقاسم طالبی که به تازگی پخشش 
صحبت  رسیده،  پایان  به  سوم  شبکه  از 
کم کاری  کرد. واشقانی ابتدا درباره دلایل 
اش در تلویزیون توضیح داد: دلیل اول 
اینکه، متاسفانه کیفیت فیلمنامه هایی که 
می خواندم واقعا در حد استاندارد نبود و 
اتفاقا بسیاری از این سریال ها بعدها ساخته 
و پخش شد و متوجه شدم تصمیم درستی 
گرفته ام که در آنها نبوده ام کما اینکه در یکی 
خ داد. در واقع  دو سریال این اتفاق برایم ر
تجربه هم کردم، سریال هایی که روی برگه 
و در قالب فیلمنامه معلوم بود که شکست 
می خورند اما به هرحال آنها را تجربه کردم، 
بنا به وعده و وعیدهایی که داده می شود 
وارد کار می شویم، می گویند، درست می شود 
و... اما همیشه این وعده ها اشتباه و نشدنی 
هستند که به آنها اعتماد می کنید و در نهایت 
که روز اول هنگام  می بینید همان نظری 
خواندن فیلمنامه داشتید درست بود. او 
افزود: اساسا آنچه موقع خواندن فیلمنامه، 
گفته شود  استاندارد لازم را ندارد، اینکه 
می شود،  درست  ضبط  زمان  و  می رویم 
وعده ای کاملا اشتباه است و من هم شاید 
در چندین و چند کار در قالب فیلم و سریال 
این تجربه را داشته ام و به رغم میل باطنی 
کار هیچگونه  که آن  کرده ام و دیده ام  کار 
بازخوردی نداشته است. یعنی خیلی بی تاثیر 
بوده و یا به  عنوان یک نمره منفی در کارنامه  
کاری ثبت می شود، پس بهتر است با توجه به 
سختی هایی که وجود دارد کار نکنید تا اینکه 
کار بد کنید. این بازیگر اظهارداشت: مواقعی 
هم مجبور می شویم که این کار را بکنیم و 
این اجبار اساسا اجبار اقتصادی است اما 

تا زمانی که این اجبار اقتصادی خیلی زورش 
کار را نکنم.  زیاد نباشد سعی می کنم این 
دلیل دوم هم این است حدود چهار سال 
سریال »هفت سر اژدها« وقت برد و من برای 
این کار هر روز آفیش بودم. بسیار کم پیش 
می آمد که بتوانم سر کار دیگری حاضر باشم 
و اصلا امکان این هماهنگی وجود نداشت. 
البته خودم هم خیلی راغب نیستم زمانی 
که در کاری نقش اصلی را ایفا می کنم، زمان، 
انرژی و تمرکز لازمم را درگیر کار دیگری کنم به 
همین خاطر این کار را نکردم. بازیگر نقش 
»سلطان« گفت: نقش متین سلطان خواه در 
فیلمنامه بسیار جذاب بود. تقریبا می توانم 
که برای بازی  بگویم هیچ بازیگری نیست 
این نقش بگوید نه! نقش سلطان خواه تمام 
کتر را به لحاظ  مشخصات جذاب یک کارا
بازیگری برای یک بازیگر داشت و از این نظر 
امکان نه گفتن به آن وجود نداشت. ازطرفی 
می دانستم بسیار وقت گیر است و البته بسیار 
حاشیه ساز خواهد بود. این موارد مسائلی 
بودند که می توانست باعث شود این نقش 

را بازی نکنم و به آن نه بگویم اما شناسنامه 
است  جذاب  خیلی  نقش  می گفت  نقش 
کما اینکه الان هم که آن را می بینیم نقش 
جذابی از آب درآمده است. این را هم بگویم 
که آقای طالبی اصلا دوست نداشتند این 
نقش، نقش جذابی باشد. وی ادامه داد: 
مواردی که به نقش رنگ و لعاب می دادند 
جذابیت داشتند، نقش چندین و چند نقطه 
عطف داشت، بالا و پایین های موقعیتی، 
کترهای مختلف،  ک های زیاد با کارا اصطکا
چه در خانواده و چه در محیط کار که باعث 
می شد این نقش به اصطلاح تخت نباشد؛ 
ایفای آن بسیار مشکل بود؛ بنابراین برای 
من نقش بکری به حساب می آید. مضاف بر 
اینکه تمام این سریال خواسته یا ناخواسته 
کتر است. در واقع قصه،  در خدمت این کارا
قصه سلطان خواه است. به همین دلایل کار 
و نقش برای اینکه آن را بازی کنم برایم سرشار 

از جذابیت بود.
  فرد بی رودربایستی هستم

کنش به اینکه آیا مابه ازایی   واشقانی در وا

داشتید؟  سلطان خواه  متین  نقش  برای 
پاسخ داد: هیچ مابه ازایی برای آن نداشتم. 
بازیگران دیگر هم چنین نقش هایی را بازی 
کرده بودند اما حتی نزدیک به آنها هم بازی 
کاملا منحصر  نکردم و خواستم شخصیتی 
به فرد برای این قصه باشد تا بتوانیم یک 
متین سلطان خواه، معروف به سلطان برای 
با  می کنم  احساس  کنیم.  تعریف  بیننده 
توجه به بازخوردها، نقش درآمده و مردم 
با آن گره خورده اند. معلوم است که مردم 
کتری را دوست  در زندگی واقعی چنین کارا
کترها باید  ندارند اما در یک نمایشی همه کارا
جذابیت نمایشی داشته باشند و سلطان 
این جذابیت نمایشی را دارد. این بازیگر 
پخش  از  بعد  اینکه  توضیح  در  همچنین 
چند قسمت از سریال و مشاهده بازی تان، 
فکر می کنید چه اندازه در ایفای این نقش 
درست و موفق عمل کرده اید؟ افزود: مطمئنا 
دیکته نوشته شده غلط هم دارد. الان که 
می بینم جاهایی وجود دارد که باید به گونه 
دیگری بازی می کردم. این در مورد تمام 
که بازی می کنیم وجود دارد.  نقش هایی 
وقتی کار را تماشا می کنید درمی یابید چه 
کارهایی را باید انجام می دادید و چه کارهایی 
نیاز نبود که انجام دهید اما در زمان ضبط 
تمام تلاشم را به کار گرفتم تا تمام مولفه های 
مربوط به شخصیت را برای تبدیل کردن به 
فعل در نظر داشته باشم؛ به  علاوه تمام قوه 
و استعداد بازیگری ام را به کار بگیرم تا بتوانم 
یک شخصیت کاریزماتیک نمایشی در یک 
اثر نمایشی برای مردم ایجاد کنم. او یادآور 
که  می شود: خیلی از مواقع پیش می آمد 
گر  بازخوردها بسیار خوب بودند. بنابراین ا
تعریف از خود نباشد من در زمینه بازیگری 
احساس  و  هستم  بی رودربایستی  بسیار 
گر درست است باید  می کنم هرچیزی را ا
درستش را گفت و برعکس. منتقد بی رحمی 
هستم و اولین منتقد خودم، خودم هستم. 
حتی اشکالات و ایراداتم را نسبت به نقاط 
قوتم بیشتر می بینم. در مجموع احساس 
می کنم آن تیری که باید از جانب بازیگر به 
تمام حواس بیننده اصابت کند را شلیک 

کرده ایم.
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محمدجعفر محمدزاده:

  فردوسی اندیشمندی 
جهانی است

 رئیس شورای پاسداشت زبان فارسی 
معاونت صدا با اشاره به استفاده برخی 
از کشورها از مفاخر و شاعران ما بیان کرد 
که اندیشه های این شاعران و حکیمان 
محمدجعفر  نمی شود.  دزیده  هیچ گاه 
کرد: بعضی  « بیان  محمدزاده به »مهر
و  ما  منابع  از  استفاده  در  کشورها  از 
صاحب شدن نسبت به مفاخر ما موفق 
که داریم،  آنچه  عمل می کنند و ما در 
جای  البته  کرد:  اضافه  وی  ناموفقیم. 
نگرانی نیست که بگوییم کشوری نظامی 
یا مولوی را به نفع خود می برد چون اینها 
اندیشه هایشان  نیستند،  دزدیدنی 
هیچ گاه دزدیده نمی شود. به طور مثال 
کسی نمی تواند اندیشه مولانا را بدزدد و 
بگوید صاحبش هستم. اینها از یک حیث 
افرادی جهانی هم هستند و بدون تردید 
فردوسی یکی از مفاخر فرهنگ و ادب 
جهان و نه فقط ایران و زبان فارسی است. 
محمدزاده تصریح کرد: بیش از ۱۱۰۰ سال 
است که فردوسی بار فرهنگ ایران و زبان 
فارسی را به تنهایی به دوش می کشد. 
برخی ها فکر می کنند »شاهنامه« فردوسی 
یک کتاب پهلوانی با داستان های پهلوانی 
است در حالی که »شاهنامه« فردوسی 
کتاب است. در دل  خیلی فراتر از یک 
که  »شاهنامه« چندین حماسه نهفته 
یعنی  است؛  زبان  حماسه  مهم ترینش 
فردوسی کاری کرده که بیش از ۱۱۰۰ سال 
است وقتی کسی می گوید »به نام خداوند 
جان و خرد / کزین برتر اندیشه بر نگذرد« 
یعنی چه و  یک نوجوان هم می فهمد 
این نوعی معجزه است که کسی ۱۱۰۰ سال 
پیش حرفی زده و امروز این حرف با همان 
خط و همان زبان فهمیده می شود، یعنی 
با خطی که فردوسی نوشته و با زبانی که 
گفته و این در جهان بی نظیر  فردوسی 
زبان  پاسداشت  شورای  رئیس  است. 
فارسی معاونت صدا یادآور شد: کشور ما 
دارای تاریخ است و فردوسی ۱۱۰۰ سال 
پیش تاریخ ۲۰۰۰ سال پیش قبل از خود را 
برایمان نقل می کند. امروز با »شاهنامه« 
گاه  آ ۲ هزار سال قبل هم  از  فردوسی 
می شویم و درواقع »شاهنامه« تاریخ ما 
در طول ۳۰۰۰ سال گذشته را به ما رسانده و 
به ما می فهماند که ملتی صاحب تمدن، 

فرهنگ و حکومت بودیم.

   سرپرست وزارت خارجه روسیه اعلام کرد: سفر آتی 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه به چین باعث تقویت 
فعالیت های مشترک خواهد شد. به گزارش اسپوتنیک، 
»سرگئی لاوروف« گفت: مسکو و پکن نقش تعادل بخشی 
را در امور جهانی ایفا می کنند. سرپرست وزارت خارجه 
روسیه افزود: مسکو و پکن نقش تعادل بخشی در امور 
جهانی دارند و سفر آتی ولادیمیر پوتین به چین باعث 
تقویت این فعالیت های مشترک خواهد شد. »سرگئی 

لاوروف« ادامه داد: به جرأت می توانم بگویم که مسکو و 
پکن مهمترین نقش متعادل کننده را در امور جهانی ایفا 
می کنند و مطمئن هستم که سفر آتی رئیس جمهور روسیه 
به چین برای منافع دو کشور نیز مطلوب خواهد بود. این 
مقام روس اضافه کرد: ولادیمیر پوتین، به دعوت دولت 
چین روز پنج شنبه راهی پکن خواهد شد. در بیانیه کاخ 
کرملین آمده است که »رهبران روسیه و چین به تفصیل 
درباره طیف وسیعی از موضوعات مشارکت دو جانبه و 

تعامل استراتژیک گفت وگو خواهند کرد. پوتین و »شی« 
درباره مهمترین مسائل بین المللی و منطقه ای تبادل نظر 
که در این بیانیه آمده است »در  کرد. آنگونه  خواهند 
کرات، قرار است بیانیه مشترک سران دو کشور و  نتیجه مذا
تعدادی اسناد همکاری دوجانبه اضا شود.« پوتین و شی 
در مراسمی به مناسبت هفتاد و پنجمین سالگرد برقراری 
روابط دیپلماتیک و افتتاحیه سال های فرهنگ روسیه و 

چین شرکت خواهند کرد.

 تشریح ابعاد سفر »پوتین« به چین

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش
 انگلیس ۶ ناو جنگی جدید 

سفارش می دهد
 وزیر دفاع انگلیس در پی تصمیم دولت لندن برای 
افزایش بودجه دفاعی این کشور اعلام کرد که ۶ ناو جنگی 
جدید برای نیروی دریایی سفارش می دهد. به گزارش 
ایرنا، گرنت شپس اظهارکرد که ناوهای جدید، موسوم به 
کشتی های پشتیبانی چند منظوره، در انگلیس ساخته 
کی  می شوند و به تقویت نیروی عملیات ویژه آبی خا
این کشور کمک خواهند کرد. وی ادامه داد: ناوهای 
انگلیس برای  از برنامه دفاعی دولت  جدید بخشی 
سفارش ۲۸ کشتی و زیردریایی جدید است که به تعبیر 
شپس نشانگر »عصر طلایی جدید برای کشتی سازی 
بریتانیا« محسوب می شود. بر اساس گزارش ها بی ای ئی 
، بزرگ ترین شرکت تسلیحاتی انگلیس و ببوک  سیستمز
که در ساخت این ۲۸  از جمله شرکت هایی هستند 
کشتی نقش دارند. این تصمیم ۲ هفته پس از آن گرفته 
شد که نخست وزیر انگلیس به بهانه افزایش تهدیدهای 
بین المللی اعلام کرد که ۷۵ میلیارد پوند به بودجه دفاعی 
این کشور اضافه خواهد کرد. وی در سفری به لهستان 
گفت: ما مخارج دفاعی را تا سال ۲۰۳۰ به ۲.۵ درصد تولید 
ح ۷۵  ناخالص داخلی افزایش خواهیم داد. این طر
میلیارد پوند دیگر به بودجه دفاع کشور اضافه و جایگاه 
ما را به عنوان بزرگ ترین قدرت دفاعی در اروپا تضمین 
ک مدعی شده است: امروز نقطه  می کند. ریشی سونا
عطفی برای امنیت اروپا و نقطه عطفی در دفاع از بریتانیا 
است. این یک سرمایه گذاری بلندمدت در امنیت و رفاه 
ج از  بریتانیا است که ما را در داخل کشور امن تر و در خار
کشور قوی تر می کند. این درحالیست که اعتراض ها در 
داخل انگلیس به اوضاع نابسامان ارتش این کشور رو به 
افزایش است. چندی پیش کمیته محاسبات عمومی 
گزارشی، درباره وضعیت شکننده  انگلیس با انتشار 
ارتش و ناتوانی در اجرای تعهدات نظامی این کشور در 
قالب سازمان پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( هشدار 
داد و نوشت: برنامه انگلیس برای مسلح کردن ارتش، 
در بحبوحه جنگ اوکراین شکست خورده است. شبکه 
گر جنگ شود مهمات  خبری اسکای هم نوشت که ا
نیروهای مسلح انگلیس در عرض چند روز تمام می شود؛ 
این کشور توانایی دفاع از آسمان خود را در برابر حملات 
موشکی و پهپادی که اوکراین در حال تحمل آن است 
ندارد و پنج تا ۱۰ سال طول می کشد تا ارتش بتواند یک 
لشکر جنگی متشکل از ۲۵ تا ۳۰ هزار سرباز را با پشتیبانی 
تانک، توپخانه و بالگرد به میدان بیاورد. البته تصمیم 
وزارت دفاع انگلیس برای سفارش ۶ ناو جنگی در آستانه 
کم  انتخابات سراسری نیز قابل تحلیل است. حزب حا
برای  شانسی  نظرسنجی ها  تمام  در  که  محافظه کار 
پیروزی ندارد، در تلاش است تا در ماه های باقی مانده به 
برگزاری انتخابات، خود را ناجی مشکلات داخلی و مسلط 

بر سیاست خارجی نشان دهد.

 رئیس اطلاعات نظامی اوکراین:   

درآستانهشکستقرارگرفتهایم
کوتــــاه

 در پی پیشروی های بی سابقه روسیه در روزهای اخیر 
در خط مقدم جنگ اوکراین رئیس اطلاعات نظامی کی یف 
در مصاحبه  با روزنامه آمریکایی گفت: کی ف »روی لبه« 
بودانوف«  کریل  « است.  گرفته  قرار  جنگ  در  شکست 
مسئول اطلاعات ارتش اوکراین با اذعان به شکننده بودن 
وضعیت کشورش در میدان نبرد با روسیه پیش بینی کرد 
که در آینده نزدیک وضعیت حتی بدتر نیز شود. مسکو از 
روز جمعه گذشته که حمله ای بزرگ را در منطقه خارکیف 
کنون توانسته چندین روستا  اوکراین به اجرا گذاشت، تا
را در شمال این منطقه تصرف کند. اوکراین برای چندین 
ماه از این منطقه برای اجرای حملات فرامرزی به منطقه 
ک روسیه استفاده کرده است. بودانوف  بلگورود در خا
به نیویورک تایمز اظهارداشت: نیت عملیات اخیر روسیه 
کاهش دادن میزان ذخایر اوکراین است تا بعدا زمینه را برای 
تصرف شهر مهم و استراتژیک »چاسیویار« در دونباس واقع 
در حدود ۲۰۰ کیلومتری جنوب شرق خارکیف همواره کند. 
او افزود: وضعیت روی لبه قرار دارد و هر ساعت به سمت 
وخیم ترشدن می رود. بودانوف معتقد است کی یف خواهد 
توانست ثبات را به وضعیت بازگرداند اما روسیه در گام 
بعدی دست به یک حمله مشابه در منطقه »سومی« در 
۱۵۰ کیلومتری جنوب غرب خارکیف خواهد زد و انتظار دارد 
خ دهد. مسئول اطلاعاتی  که این حمله تا چند روز دیگر ر
ارتش اوکراین هشدار داد که نیروهای ارتش تقلیل پیدا 
کرده، دچار کمبود اسلحه شده و ذخایر آن برای ادامه دادن 
به جنگ به حداقل رسیده است. این ژنرال اوکراینی تصریح 
کرد: ارتش اوکراین در جبهه شمالشرق همزمان با تلاش 
برای دفع پیشروی های چند روز اخیر روسیه با وضعیتی 
وخیم و کمبود سرباز مواجه شده است. همزمان با عملیات 
گهانی ارتش روسیه در نزدیکی خارکیف، کاهش تعداد  نا
سربازان ارتش اوکراین، خسته شدن آن ها و عقب نشینی های 
پی درپی از خطوط مقدم برای کی یف دردسرساز شده 
است. نیروهای روسیه با پشتیبانی جنگنده ها، توپخانه و 
پهپادهای خود در جبهه شمالی اوکراین پیشروی داشتند 

و دست کم ۹ روستا و شهرک را تحت کنترل خود آورده اند که 
بیش از هر زمان دیگری در جنگ بوده است. در برخی از 
مواضع، نیروهای اوکراینی عقب نشینی کرده و فرماندهان 
این کشور نیز یکدیگر را بابت این شکست سرزنش می کنند. 
چند افسر دیگر ارتش این کشور نیز گفته اند بسته کمکی 
حدودا ۶۱ میلیارد دلاری جدید واشنگتن برای کی یف هنوز 

چیز چندانی را نصیب کی یف نکرده است.
 برکناری یک فرمانده اوکراین

 بودانوف خاطرنشان کرد: چیزی که دقیقا دارد اتفاق 
شرق  شمال  در  روسیه  حملات  که  است  این  می افتد 
قصدشان کاهش هر چه بیشتر ذخایر تضعیف شده سربازان 
و دورکردن آن ها از دیگر موقعیت های جنگ است. حالا 
ارتش اوکراین در تلاش برای گرفتن سرباز از دیگر مناطق 
خط مقدم به منظور تقویت کردن مواضع دفاعی در شمال 
شرق است اما یافتن نیروی انسانی برایش سخت شده است. 

او ادامه داد: همه نیروهای ما یا اینجا )خارکیف( هستند 
. من از هر چیزی که ما در اختیار داشته ایم  یا در چاسیویار
استفاده کرده ام. متاسفانه دیگر هیچ کس را در نیروهای 
ذخیره نداریم. نیویورک تایمز نوشت درگیری ها در روز 
دوشنبه در حومه شهر »ووچانسک« شهر کوچکی در حدود 
پنج مایلی مرز روسیه و اوکراین در شمال شرق خارکیف آغاز 
شد و به گفته »دنیس یاروسلاوسکی«، یک فرمانده نیروهای 
، روسیه در حال اجرای حملات هوایی  درگیر در این محور
به این شهر است. ووچانسک قبل از شروع جنگ اوکراین 
حدود ۱۷۰۰۰ نفر جمعیت داشت و حالا مقام های محلی 
کن باقی مانده در آن شهر  شدیدا تلاش دارند که ۲۰۰ تا ۳۰۰ سا
را تخلیه کنند. »هریوری شربان« یکی از نیروهای مستقر در 
ووچانسک گفت که در عرض ۲۴ ساعت گذشته بیش از ۲۰۰ 
درخواست تخلیه دریافت کرده است. پیشروی های اخیر 
روسیه در محور ووچانسک بعد از هفته ها هشدار مقام های 
اوکراینی درباره اینکه روسیه در حال انباشت نیروهایش در 
مرز ۲ کشور با هدف اجرای عملیات جدیدی در شمال شرق 
است، رخ می دهد. این هشدارها صبح روز جمعه هنگامی که 
۲ محور اصلی شامل شمال خارکیف  از  سربازان روس 
و نقطه ای در حدود ۱۲ مایل به سمت شرق در حوالی 
کردند به واقعیت پیوستند. »موسسه  ووچانسک عبور 
مطالعه جنگ« مستقر در واشنگتن با انتشار نقشه ای 
اینترنتی از میدان نبرد اوکراین اعلام کرد که نیروهای روس 
کنون تا عمق پنج مایل در  در جریان این حملات جدید تا
اراضی تحت کنترل اوکراین پیشروی کرده و اراضی به وسعت 
۵۰ مایل مربع را تصرف کرده اند. ستاد کل ارتش اوکراین هم 
کنون در حال کسب موفقیت های  اعتراف کرد: »دشمن هم ا
کتیکی است.« این ستاد گفت: نیروهای روسیه در حال  تا
نزدیک تر شدن به شهر دیگری به نام »لوکیانتسی« هستند. 
در اتفاق دیگری که نشانه تشدید مشکلات ارتش اوکراین در 
خط مقدم جنگ است، »ولودیمیر زلنسکی«، رئیس جمهور 
اوکراین اظهارکرد: فرمانده اوکراینی که مسئول جبهه شمال 

شرق بود برکنار شده و یک فرمانده جدید جایگزین او شد.

 پکن از سئول خواست 
به »اصل چین واحد« پایبند باشد

همتای  با  دیدار  در  چین  خارجه  امور  وزیر   
کره جنوبی خود، اظهار داشت: امیدواریم که سئول به 
سیاست »اصل چین واحد پایبند« باشد و در رابطه 
با مسائل مربوط به تایوان احتیاط کند تا پایه روابط 
دوجانبه محکم و استوار شود. به گزارش تارنمای 
خبری وزارت امور خارجه چین، وانگ یی در دیدار 
گفت: پکن  کره جنوبی خود،  با چو ته یول همتای 
و سئول همسایگان نزدیک هستند که باید به طور 
مرتب با یکدیگر در ارتباط باشند. وی با بیان اینکه 
روابط چین و کره جنوبی چندی است که با مشکلات 
و چالش هایی روبه رو بوده که به نفع ۲ طرف نیست، 
افزود: امیدواریم سئول به همراه پکن در راستای 
پایبندی به »آرمان اصلی برقراری روابط دیپلماتیک« 
و  همجواری  »حسن  به  پایبندی   ، کشور  ۲ بین 
دوستی«، پایبندی به »همکاری برد- برد« و جلوگیری 
از مداخلات برای توسعه سالم و پایدار روابط چین و 
کید کرد که هیچ  کره جنوبی همکاری کند. وانگ تا
؛  تضادی در منافع اساسی بین ۲ کشور وجود ندار
پکن و سئول باید با درک و احترام به یکدیگر ارتباطات 
و تبادلات را گسترش دهند تا سوءتفاهم ها از بین 
رفته و دوباره اعتماد متقابل تقویت شود. وانگ با 
بیان اینکه حجم تجارت بین ۲ کشور در سال گذشته 
بیش از ۳۱۰ میلیارد دلار بوده است، اظهار داشت: 
پکن و سئول باید در راستای گسترش همکاری های 
سودمند متقابل، شرکای قابل اعتماد و بلندمدت 
، حفاظت از سیستم تجارت  در روند توسعه یکدیگر
آزاد بین المللی و ثبات زنجیره تولید و تامین همکاری 
کنند. چو هم اظهارکرد: من معتقدم ۲ طرف باید 
تلاش کنند تا روابط را به گونه ای مدیریت کنند که 
دوجانبه  روابط  توسعه  در  درگیری  به  اختلافات 
کره جنوبی ترسیم  تبدیل نشود. وزیر امور خارجه 
اصول مسیر آینده روابط و ایجاد اعتماد دوجانبه را 
خواستار شد و ابراز امیدواری کرد که سفرش اولین 
گام در جهت حل اختلافات و گشایش راه جدیدی 
برای همکاری ها باشد. چو همچنین از پکن به عنوان 
عضو دائمی شورای امنیت سازمان ملل برای ایفای 
نقش در راستای افزایش صلح و امنیت در شبه جزیره 
کره و خلع سلاح اتمی پیونگ یانگ کمک خواست. 
وی همچنین نگرانی سئول از بازگرداندن اجباری 
مهاجران کره شمالی از چین به پیونگ یانگ را ابراز 
کرد و توجه پکن را برای در نظر گرفتن مکانی دیگر 
کید کرد که  برای پناه گرفتن آنها، خواستار شد. وانگ تا
چین برای کمک به حل مسائل شبه جزیره کره »نقش 
سازنده« ایفا خواهد کرد. چو همچنین بر لزوم تضمین 
دسترسی آزاد به محتوای فرهنگی به عنوان راهی برای 
کید کرد. کمک به نزدیک ترکردن نسل  جوان ۲ کشور تا

 محمد خزاعی: 

 مجتبی امینی مردانه پای کارآمد
امینی،  مجتبی  از  تقدیر  با  سینمایی  سازمان  رئیس   
دبیر سابق جشنواره فیلم فجر گفت: در سال ۱۴۰۱ در اوج 
ناآرامی های کشور با روی باز این مسئولیت خطیر را پذیرفت 
و مردانه پای کار آمد. یکصد و نهمین جلسه شورای معاونان و 
مدیران سازمان سینمایی همزمان با برگزاری سی و پنجمین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در محل سالن کنفرانس 
نمایشگاه در مصلی برگزار شد. محمد خزاعی گفت: آقای امینی 
دو سال پی در پی و در شرایط سخت حوزه فرهنگ و سینما با از 
خود گذشتگی دبیری جشنواره فیلم فجر را عهده دار شد و به 
خوبی آن را مدیریت کرد. وی در سال ۱۴۰۱ در اوج ناآرامی های 
کشور با روی باز این مسئولیت خطیر را پذیرفت و مردانه پای 
گر هرکس دیگری جای آقای امینی بود و به ماهیت  کار آمد. ا
که در پیش داشته است، باور نداشت، قطعا حاضر  کاری 
نمی شد مسئولیت بزرگ دبیری جشنواره فیلم فجر را در آن 
شرایط بحرانی را بپذیرد. خزاعی افزود: آقای امینی با روحیه 
جهادی، مسئولیت را پذیرفت و انصافا جشنواره های آبرومند 
و بسیار خوبی را برگزار کرد. خزاعی در ادامه عنوان کرد: در دولت 
سیزدهم توجه جدی به موضوع تالیف و نشر کتب سینمایی 
صورت گرفته است. هر چقدر در حوزه تالیف و پژوهش غنی تر 
باشیم به همان اندازه پشتوانه تئوری، تحلیلی و پژوهشی 
گون قدرتمندتر خواهد بود.  سینمای ما در بسترهای گونا
وی اضافه کرد: در ۹۰۰ روزی که از عمر دولت سیزدهم می گذرد 
سازمان سینمایی و موسسات تابعه آن حدود ۳۷ عنوان کتاب 
راهبردی جدید که برخی از آنها آثار مرجع و تخصصی هستند، 
به چاپ رسیده است که بخش عمده این آثار در غرفه سازمان 
سینمایی در سی و پنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
عرضه شده است. خزاعی تصریح کرد: چاپ و انتشار کتب 
سینمایی نسبت به ۱۰ سال گذشته رشد قابل توجهی داشته 
و با برنامه ریزی هایی که در موسسات تابعه سازمان درحال 
انجام است این روند به صورت تصاعدی همچنان ادامه 
خواهد داشت. خزاعی با توضیح اینکه سالانه ده ها عنوان 
پژوهش و پایان نامه دانشجویان سینما از سوی سازمان 
سینمایی مورد حمایت قرار می گیرد ادامه داد: در چشم انداز 
کران، اقتصاد سینما و  عملکرد سازمان سینمایی موضوع ا
توسعه زیرساخت ها که با جهش های قابل اعتنایی روبه رو 
بوده است که بخشی از این فعالیت ها از رسانه برجسته شده و 
سایر بخش های سازمان سینمایی، همانند آموزش، پژوهش 
و انتشارات تحت الشعاع این برجستگی ها قرار گرفته بود که 
خوشبختانه امسال با حضور متمرکز موسسات سینمایی در 
نمایشگاه کتاب تهران، بخشی از این دستاوردها در معرض 
دید قرار گرفت. خزاعی خاطرنشان کرد: بخشی از کتاب های 
عرضه شده در این نمایشگاه منابع تدریسی دانشگاهی و 
آموزشگاه های سینمایی است. علاوه براین ۴ جلد فصلنامه 

بنیاد سینمایی فارابی امسال چاپ و عرضه شد. 

 مجید واشقانی:

  دلیل کم کاری ام فیلمنامه های ضعیف است


